

Cholera in Mozambique

On 3 February 1998, the Ministry of Health informed WHO of 5 laboratory-confirmed cases of cholera identified in Beira City, Sofala Province. The poor sanitary conditions in Beira had deteriorated following the storm which affected the central region of the country in January. As Beira is a port city with direct land communication to neighbouring countries (the "Beira corridor"), the Ministry of Health and WHO have advised those countries to strengthen their epidemiological surveillance for early detection of cases and to reinforce their preparedness activities.

Le choléra au Mozambique

Le 3 février 1998, le Ministère de la Santé a informé l'OMS que 5 cas de choléra confirmés en laboratoire avaient été identifiés dans la ville de Beira, province de Sofala. Les conditions sanitaires précaires à Beira se sont détériorées à la suite de l'orage qui a touché la région centrale du pays en janvier. Comme Beira est une ville portuaire qui communique par voie terrestre avec les pays voisins (le «corridor de Beira»), le Ministère de la Santé et l'OMS ont conseillé à ces pays de renforcer leur surveillance épidémiologique en vue de la détection rapide des cas ainsi que leurs activités de préparation aux épidémies.